
skupaj 26*75 ha njiv in travniščine. Danes ima šola 10 ha njiv 
in 16 75 ha travnikov. Iz njiv se je nanovo napravilo 6 ha 
travnikov, dočim so se pašniki s skrbnim delom in dobrim 
gnojenjem tudi izpremenili v travnike. Prvotno razmerje med 
njivami in travniki se je tedaj močno izpremenilo in se pride
luje danes skoraj še enkrat toliko krme kot prej. Pa tudi na 
njivah se je pridelovanje krme močno razširilo, zakaj od 10 ha 
njiv so odločeni 4 ha za pridelovanje detelje, in sicer 2 ha za 
pridelovanje lucerne, 2 ha za setev mešanice, detelje in trave. 
Temu intenzivnemu pridelovanju krme je pripisati, da se je tudi 
živinoreja na zavodu močno povzdignila. 

Izpod Krima nam pišejo: Učiteljstvo ljudske šole v To
mišlju je priredilo 14. aprila popoldne roditeljski sestanek, ki 
je bil jako dobro obiskan. Nadučitelj tovariš Ivo Trošt je razložil 
pomen takih sestankov, pozdravil navzoče očete in matere ter 
zlasti poudaril: če se že učimo, kako izrejati lepo drevje, rediti 
plemenito govedo in izpopolnjevati konjerejo v naših krajih, 
zakaj bi se starši ne smeli pomeniti z učitelji, kako se izreja iz 
otrok dobre poštene ljudi. — Nato je učiteljica gdč. Marica 
Zgurjeva krasno govorila o pomenu ž e n s k i h r o č n i h del 
in nj ih kor i s t i . Vsi navzoči so ji pritrjevali na glas, zakaj 
povedala je toliko žalostnih primerov, da so se kar spogledovali 
možki in ženske, kako je pri hiši, kjer ne zna gospodinja rabiti 
šivanke. Nadučitelj je nato razpravljal o n e k a t e r i h g l a v n i h 
napakah pr i vzgoj i o t rok , in sicer si je privoščil za ta 
dan samo: laž , razvil svoje misli od laži na tatvino, kajenje 
šolskih otrok in nevarnost kakor tudi ogromna škoda po po
žarih, ki so večinoma vsi nastali po cigaretah mlečnozobih 
kadilcev. Končal je z najžalostnejšo posledico lažitatvino in tolo
vajstvom ter zabičil navzočim: »Pazite, odkod vam imajo o.roci 
denar!" — Ljudje so rekli, da bilo treba take starše, ki ne 
store tega naznaniti sodišču. Vsi so obljubili, da zopet pridejo, 
kadar se priredi roditeljski sestanek. 

Toplice pri Zagorju ob Savi. P r v i r o d i t e l j s k i 
večer , ki se je vršil v nedeljo, dne 14. t. m., ob pol 5. uri 
popoldne na t op l i šk i š e s t r a z r e d n i c i , je uspel zares 
sijajno. Udeležilo se ga je okrog 500 poslušalcev večinoma star
šev in drugih prijateljev šolstva. Med ogromno množico smo 
zapazili vso tukajšnjo inteligenco, kakor tudi več g. kolegov in 
gdč. koleginj iz litijskega in krškega okraja. — Gosp. nadučitelj 
Fr. Kozjak , je v kratkih, a izbranih in jedrnatih besedah 
pojasnil pomen takih sestankov in dal nekaj zdravih navodil v 
splošnem o vzgoji . Nato je c. kr. okr. šol. nadzornik Ljud. 
Stiasnv predaval o po tovan ju po F r a n c o s k e m . Ker je 
vse kraje, o katerih je govoril, prepotoval sam in jih sedaj na
novo poljudno oživel in ponazoril navzočemu občinstvu s skiop
tiškimi slikami, je bilo njegovo predavanje vseskozi živahno in 
zanimivo, in zato mu je vse zbrano občinstvo sledilo z največjo 
pozornostjo. Ob koncu se je občinstvo zadostno zahvaljevalo za 
tako izborno prirejen duševni užitek in izražalo željo, da bi se 
ponovilo še več takih večerov. 

Izlake pri Zagorju ob Savi. V nedeljo, dne 21. t. m., 
se je zopet pokazalo, kako vztrajno napreduje učiteljstvo litijskega 
okraja, ko je g. F. Luž ar , vodja enorazrednice v Št. Ju r ju 
Izlakah, priredil prvi d r u ž i n s k i s e s t a n e k , ki se je vršil 
ob poln 4. popoldne. — Doseda; je bil tak večer prvič pri
rejen na e n o r a z r e d n i c i in vendar je uspel kaj lepo. V 
prostorni restavracijski dvorani kopališča »MedijaIzlake" se je 
Zbralo do 200 mat^r in očetov ter drugih prijateljev napredu
jočega šo'stva. Z veseljem smo med navzočimi zapazili tudi več 
g. tovarišev in gdč. tovarišic, ki so se tega sestanka udeležili 
iz sosednjih šolskih okolišev v prav lepem številu. — Gospod 
učitelj Mat. Pelko je navzočim razložil pomen takih sestankov in 
nato predaval o vzgoji . Občinstvo mu je sledilo z vidnim za
nimanjem ter se mu ob koncu zahvalilo z burnim aplavzom in 
živioklici. — Nato je gosp. šol. vodja F o r t u n a t Lužar 
govoril o temi »Potovanje po I t a l i j i " . Z živim opiso
vanjem in jasnim pripovedovanjem o krasotah divne Italije je 
očaral vse navzoče. Vsi so z napeto pozornostjo '■ledili njegovim 
zares interesantnim izvajanjem, ki jih je podpiral s ponazoro
vanjem skioptiških slik. — Po dveurnem predavanju se je občin
stvo zadovoljno razšlo, izražujoč željo, da bi se ponovilo še več 
takih prijetnih in zanimivih večerov. 

Učiteljstvo ljubljanske okolice naj se zbere 2. maja 
T „Narodnem domu" ob pol 10. uri na prijateljski 
sestanek. J. G r e g o r i n . 

Osebne vesti na Kranjskem. V začasni pokoj je šla 
učiteljica M. Š k e r j a n č e v a v Zagorju, namešča jo suplent J. 
Hladn ik . Učitelj v Toplicah  Zagorju, M. P e l k o ima dopust 
suplira ga Josipina Hafner jeva . Zaradi boleznî  ima dva
mesečni dopust Marija P e z d i r j e v a , učiteljica v Št. Vidu pri 
Zatičini, namešča jo provizorični učitelj Leo P i b r o v c. 

Na dvorazrednici v Smledniku je razpisano do 
20. maja t. 1. nadučiteljsko mesto. Prošnje na c. kr. okr. šol. 
svet v Kranju. 

Umrl je v Vrtovinu Ivan G r ž e l j , nadučitelj v. p. 
R. i. p.! 

Okrajna učiteljska skupščina za kranjski okraj se 
vrši dne 10. julija 1907 ob 10. uri dopoldne v Kranju v telo
vadnici c. kr. višje gimnazije Poleg običajnih točk sta na dnev
nem redu: 1. »Kako vzgajaj ljudska šola? Referent gosp. Fran 
Ivane, učitelj v Kranju. Ta referat dobe vsi člani skupščine izgo
tovljen do konca meseca maja t. L, da se morejo pripraviti na 
uspešno razpravo o predmetu. — 2. »Kako naj se obravnavajo 
šolske zamude?" Referent gosp. Franc Luzuar, nadučitelj na 
Primskovem. — To je menda prvi okraj, kjer ni treba vsemu 
učiteljstvu izdelovati referatov. Ali bi ne mogli drugod posne
mati tega zgleda? 

Pridelovaoje krme na Grmu. Kmetijska šola na 
Grmu je od vsega početka polagala največjo važnost na pride
lovanje krme in jo je močno razširila v teku let, kakor je po
vzeti iz sledečih številk. Ko se je zavod na Grmu osnoval, je 
imela šola 16 ha njiv, 8 ha travnikov in 275 ha pašnikov, 

V e s t n i k . 



Nadučitelj Janko Žirovnik iz Št. Vida nad Ljubljano 
je, kakor čitamo v »Slov. Narodu", priglasil svojo kandidaturo 
za ljubljansko okolico kot n e o d v i s n i kand ida t . 

Uredništvu „UčiteIJ8keRa Tovariša". V štev. 16. 
»Učiteljskega Tovariša" ste posneli po tržaški »Edinosti" z dne 
10. t. m. vest, da je dr. Ig. Žitnik napadal na shodu na Gočah 
»Učiteljskega Tovariša" in naš stan, in da sem jaz isto odobra
val. — Ker dopis nikakor ne odgovarja dejstvu, blagovolite po
praviti, da kandidat Žitnik ni napadal ne enega ne drugega. — 
Torej jaz njegovih »napadov" na učiteljski stan nisem mogel 
odobravati in bi jih tudi nikdar ne odobraval. 

Z odličnim spoštovanjem Anton Bezeg, učitelj. 
Goče, 22. aprila 1907. 
Iz zdravniških krogov smo posneli zanimivo novost, 

ki se vrši okrog tega, da pride uživanje zrnate kave iz mode. 
Akoravno prekomorska zrnata kava ne bo še izginila v najkraj
šem času popolnoma, bo vendar uživanje nekdaj tako priljubljene 
pijače jako malenkostno, da bi pa ostalo brez nadomestila, to tudi 
ni mogoče! Ali naj pa jutranjo kavo popolnoma opustimo? Ne! 
Namesto zrnate kave, katere strupeni koffein tako uničujoče de
luje na naše živce, so našle naše dobre in skrbne gospodinje v 
Vvdrovi žitni kavi zdravo in prijetno učinkujoče nadomestilo, ki 
se tudi pri vsakem gospodinjstvu hitro udomači. Ta izdelek, 
pripravljen iz ljubljenega zrna, katero nam daje vsakdanji kruh, 
je po svojem, tako prijetno grenkem okusu, ki je zrnati kavi 
tako močno podoben, povsem pravo in popolno nadomestilo zrnate 
kave. Ako torej našim cenj. gospodinjam, ki imajo zdravje cele 
družine na vesti, Vvdrovo žitno kavo najtopleje priporočamo, 
storimo le ljudsko dolžnost. Vzorec tega izvrstnega in občudo
vanja vrednega izdelka pošilja Vvdrova tvornica hranil, Praga 
VIII, na zahtevo popolnoma zastonj in poštnine prosto. 


